

## 香港董事學會活動簡報

### Speaker Luncheon Meeting 午餐演講會

Date 日期：13 July 2023  
Theme 主題：Positioning and Latest Developments of Hong Kong as an International Financial Centre  
香港作為國際金融中心的定位和最新發展  
Speakers 講者：Mr Joseph H L CHAN JP  
Under Secretary for Financial Services and the Treasury  
財經事務及庫務局副局長 陳浩濂太平紳士

### Highlights of speech

Mr Joseph H L CHAN JP discussed the latest developments around Hong Kong's position as an international financial centre. Mr Chan said Hong Kong has multiple advantages that make it Asia's leading international financial centre. Hong Kong is the region's leading bond centre and the largest offshore RMB centre. It has an open insurance market and a vibrant equities market along with the largest number of hedge funds in Asia Pacific in 2023. Hong Kong was also the largest centre for green and sustainable bonds in Asia in 2022.

Mr Chan also discussed the development of financial technology in Hong Kong, including the "digital RMB" for cross-border payments, which focuses on adding value to digital RMB wallets through the Faster Payment System (FPS). Meanwhile, a steering group was established in May 2020 to coordinate the management of climate and environmental risks in the financial sector, accelerate the growth of green and sustainable finance and support the HKSAR Government's climate strategies.

陳浩濂太平紳士分享香港作為國際金融中心的定位及最新發展。陳先生表示，香港擁有多重優勢，是亞洲領先的國際金融中心。它是亞太地區領先的債券中心、最大的離岸人民幣中心，擁有開放的保險市場和充滿活力的股票市場、亞太地區最多的對沖基金(2023年)以及2022年亞洲最大的綠色及可持續債券安排中心等優勢。

他還分享了香港金融科技的發展，包括香港跨境支付的“數字人民幣”，重點是通過FPS為數字人民幣錢包增值。同時，成立於2020年5月的督導小組成立將協調金融業的氣候和環境風險管理，加速香港綠色和可持續金融的發展，並支持香港特別行政區政府的氣候策略。

